
ACTE  PLE ORDINARI  
DATA  29 DE SETEMBRE DE 2009 
HORA  9 DEL VESPRE  

  
 

ORDRE DEL DIA PRESIDENT: L’Il·lm. Alcalde 
Ignasi Giménez Renom 

- Antònia Pérez Ballonga. 
- Aleix Canalís Alsina. 
- José Eduardo González Navas. 
- Jordi Carcolé García. 
- Óscar Lomas Cortés. 
- Josefa Martínez Romero. 
- Glòria Massagué Casals. 
- Joan Creus Oliveras. 
- Mercè Giménez Renom. 
- Gemma Perich Vidal 
- Mercè Vallès Corominas.  
- Mercè Carbonés Hernández 
- Lluís Manuel López Alarcón  
- José Antonio López Espinola 

- Montserrat Gatell Pérez 
 -  Xavi Arderius Matas 
 -  Elisenda Alamany Gutiérrez  
-  Oriol Papell Torras 
-  Jordi Permanyer 
- Juli Boadella Vergés. Secretari 
- Merce Custodio. Interventora acctal   
 

  
   1.- Aprovació, si s’escau, de l’esborrany de  
        l’acta de la sessió anterior. 
   2.- Donar compte dels Decrets de l’Alcaldia i  
        dels acords de la Junta de Govern 
   3.- Aprovació del compte general de l’exercici     
         2008 
   4.- Aprovació de la modificació de crèdit núm.  
        8/2009 
   5.- Pla Especial assignació d’ús educatiu a  
        l’equipament de la ronda Cosidor   
   6.- Rectificació error numèric acord liquidació  
        obres urbanització plaça Major 
   7.- Proposta per a la concessió de la creu de  
        Sant Jordi a l’Esbart Teatral 
   8.- Sobre la publicitat de les actes de la Junta  
        de Govern Local 
   9.- Sobre la celebració pública de Comissions  
 10.- Sobre la recollida de fibrociment 
 11.- Sobre modificació de l’ordenança de  
        participació 
 12.- Assumptes sobrevinguts 
 13.- Suggeriments i preguntes 

  EXCUSA L’ABSÈNCIA   
 - Sr. Jordi Roman Clusella     
    

 
Vist que els reunits formen la majoria legal de membres que legalment constitueixen 
l’Ajuntament Ple, el Sr. President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels assumptes inclosos 
en l'ordre del dia. 

 
1.- APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ 
ANTERIOR. 
       

  Els regidors es donen per assabentats dels continguts de l’acta. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 

2.- DECRETS DE L’ALCALDIA I ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN  
     LOCAL. 

 
Es dona compte al Ple dels Decrets núm. 485, del dia 17 de juliol, al 611 del dia 23 de 
setembre. Es dona compta també dels acords de la Junta de Govern Local adoptats en 
sessions dels dies 28 de juliol, 1, 8, 15 i 22 de setembre de 2009. 
La Corporació es donà per assabentada 

 
 

 3.- APROVACIÓ DEL COMPTE GENERAL DE L’EXERCICI DE 2008 



 
ATÈS que en data 23 de juliol de 2009, la Comissió Especial de Comptes va acordar per 
unanimitat informar favorablement el Compte General d’aquest Ajuntament, corresponent a 
l’exercici 2008, formada pels documents establerts a l’article 209 de la Llei 39/1988, de 28 de 
desembre, reguladora de les Hisendes Locals, del text refós aprovat per RDL 2/2004. 
ATÈS que s’ha exposat al públic en forma i terminis establerts a l’article 212.4 del text refós 
aprovat per RDL 2/2004, de la Llei 39/88, i havent-se publicat Edicte al  Butlletí Oficial de la 
Província núm. 178, de 27 de juliol de 2009, sense que durant el termini d’exposició al públic 
s’hagi produït cap reclamació. 
Al Ple de l’Ajuntament es proposa l’adopció dels acords següent: 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar el Compte General de l’Ajuntament de l’exercici 2008, redactat de 
conformitat amb allò que estableix l’article 212.4 del text refós de la Llei de les Hisendes 
Locals, aprovat per RDL 2/2004. 
SEGON.- Trametre a la Sindicatura de Comptes l’expedient del Compte General de 
l’Ajuntament de l’exercici 2008, de conformitat amb allò que prescriu l’article 212.5 de la 
normativa abans esmentada, en el termini establert, per tal que realitzi la fiscalització externa 
de la Corporació. 
Defensa la proposta el regidor d’Economia Sr. Oscar Lomas, PSC, dient que el que fem ara es 
aprovar definitivament el compte general. És a dir, el tancament d’un exercici té dos parts: 
-  La liquidació del pressupost: que és la part més política on s’explica què i com s’ha gastat i 
que no s’ha gastat 
-  El compte general, que és el tancament tècnic de l’exercici. Per tant, el que es vota és si el 
compte general reflexa l’imatge fidel de la situació econòmica, financera i patrimonial de 
l’Ajuntament. 
El  compte general s’ajusta a allò que preveu els articles 208 i 209 de la llei d’hisendes locals. 
Està integrat pel balanç, compte de resultats, la liquidació del pressupost i la memòria, 
document que amplia i comenta la informació continguda en els altres tres documents. 
Després de la formulació del compte general pels serveis econòmics, posteriorment van ser 
presentats i aprovats per la Comissió Especial de Comptes i acte seguit es va procedir a la 
publicació en el BOP i posterior exposició durant el període de 15 dies hàbils, acceptant-se 
reclamacions durant el mateix termini i vuit dies mes. 
Vist que s’ha superat el període i no hi hagut al·legacions, correspon ara al ple de la 
Corporació l’aprovació definitiva dels comptes generals del 2008, i posteriorment trametre la 
documentació al Tribunal de Cuentas i a la Sindicatura de Comptes 
En torn d’intervencions pel grup de l’Altraveu la Sra. Elisenda Alamany  exposa que no 
poden estar d’acord en el tancament d’un exercici a on no van donar llum verda als 
pressupostos que es van elaborar, no estem d’acord en la gestió política d’aquest primer any 
de pressupostos socialistes i no podem legitimar-ne la seva aplicació. Contràriament al discurs 
que va emetre el Sr. Alcalde, els pressupostos d’aquest exercici  distaven de realistes i a tall 
d’exemple ho mostren les noves taxes que van confeccionar-se, clavegueram, connexió de 
clavegueres i obertura de rases, amb el que estava previst una recaptació de  530.000 €, i no 
se’n ha recaptat res. La diferència que existeix entre el pressupost inicial i els drets reconeguts 
amb plus vàlues i permisos d’obra que arriben aproximadament a 1.600.000 €, o el que hi 
havia previst en general de recaptar en ingressos ordinaris 24.870.000€, dels quals se’n ha 
reconegut 23.650.218 €, i a data 18-12-08 encara quedaven per cobrar 4.952.815 €. D’aquest 
discurs que al·legava realisme i contenció, el Sr. Pepe González també posava enfasi en que 
volien diferenciar-se dels pressupostos anteriors al seu mandat i d’aquí derivava el debat al 
voltant de la plaça Major on se’n va dir que deixaria de ser la protagonista absoluta de les 
inversions, compromís que no s’ha vist complet ja que a dia d’avui segueix marcant l’agenda 
política quotidiana. També se’n ha parlat de polítiques socials, però la partida destinada a 
Benestar Social i dotada de 3.894.300 € va lligada amb la promoció econòmica de la Vila  a la 
qual s’hi van destinar 600.000 € i per  altra banda el pagament de la seguretat social suposa 
2.100.000 €, per tant, el que realment va destinat a Benestar Social, és una xifra ben diferent 
a la que se’ns havia dit, és 1.200.000, amb tot aquest no pretén ser un discurs contra del 



dèficit perquè criem fermament que en temps de crisis l’Administració ha de respondre al 
ciutadà, però no hi hem vist novetats ni consens, com per exemple en polítiques d’habitatge 
per gent amb necessitats, idees noves d’habitatge social, ni una tendència de canvi real, i es 
per això que votem en contra del seu tancament com a prova de la nostra disconformitat en la 
seva gestió política. 
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer intervé per dir que el vot del seu grup serà favorable, també 
dir que la discusió política s’ha de fer quan es presenta la liquidació del pressupost, que és 
quan es veu la línia política que ha seguit l’equip de govern i el seu resultat pressupostària. El 
que avui es porta al ple, és l’entrega formal de la documentació que conforma el tancament de 
l’exercici 2008, i tal i com vam manifestar hi donarem suport. 
En ton de replica el Sr. Oscar Lomas, PSC, explica que el compte general reflexa la imatge 
fidel de la situació de l’Ajuntament. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor:     DIVUIT   (18) dels regidors del PSC, CiU i ERC  
                    Vots en contra:  DOS      (  2) dels regidors de l’Altraveu     
                    Abstencions   :   CAP      (  0)  
 
 4.- APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DE CRÈDIT NÚM. 8/2009. 
 
ATÈS  que la Regidoria d’educació ha sol·licitat la creació d’una partida de subvencions 
nominativa per a la Unitat de Suport per a l’Educació Especial que el CEIP Joan Blanquer va 
posar en marxa el setembre del 2008.   
ATÈS que l’Agència Catalana de l’Aigua (ACA) havia concedit una subvenció de 144.745,29€ 
per a finançar el 80% per a les obres de recuperació del Pou dels Bullidors. 
ATÈS que l’import total  justificat per les obres de recuperació del Pou dels Bullidors ha estat 
de 139.792,70€. 
ATÈS que el 80% de 139.792.70€ és 111.834,16€ l’ingrés rebut és de 32.911,13€ inferior al 
previst inicialment. 
ATÈS que la Diputació de Barcelona ha acceptat, en el marc del Pla de Concertació Xarxa 
Barcelona Municipis de Qualitat 2008-2011, el canvi de destinació del preacord d’aportar 
60.000,00€ l’any 2011 per a la reforma del Pavelló esportiu Joaquim Blume per un nou 
preacord d’aportar els 60.000,00€ l’any 2009 per a la reconstrucció del mur de contenció de 
les obres de construcció del CEIP El Sol i la Lluna. 
ATÈS que en la tramitació de la modificació de crèdit s’ha seguit el que disposen els articles 8 i 
9 de les Bases d’Execució del pressupost. 
VIST l’informe de la interventora.  
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació de crèdit número 8/2009 del Pressupost de 
l’Ajuntament, d’acord amb el detall que figura a l’expedient i amb el resum següent: 

 
ESTAT D’INGRESSOS  
- Baixa per anul·lació .............................................................. - 32.911,13 
- Nous ingressos ..................................................................... 60.000,00 
Variació de l’estat d’ingressos ...................................................  27.088,87 
  
ESTAT DE DESPESES  
- Transferències de crèdit positives ........................................... 63.500,00 
- Transferències de crèdit negatives .......................................... - 3.500,00 
- Baixa per anul·lació .............................................................. - 32.911,13 
Variació de l’estat de despeses .................................................  27.088,87 
 



SEGON.- Sotmetre la modificació de crèdit a la informació pública durant un termini de quinze 
dies comptats a partir del següent a la publicació de l’anunci corresponent al Butlletí Oficial de 
la província. 
TERCER.- Entendre definitivament aprovada la modificació de crèdit en cas que no es 
presentin reclamacions en el període d’informació pública i publicar el resum per capítols en 
el Butlletí Oficial de la Província, entrant en vigor una vegada publicada. 
Presenta la proposta el regidor d’Economia Sr. Oscar Lomas, PSC, dient que la modificació 
que es presenta a aprovació fa referència a tres aspectes: 
D’una banda crear partida per el mur de l’escola Sol i Lluna, corresponent a l’anualitat 2009 
per 60.000 € finançat amb la subvenció de la XBMQ. 
També crear subvenció nominativa de 3.500 € a favor del projecte d’Unitat de Suport per 
l’Educació Especial del CEIP Joan Blanquer. En conseqüència, es minora la partida de 
transferències corrents d’entitats d’educació. 
I finalment donar de baixa 32.911’13 € corresponents a la subvenció de l’ACA pels pous dels 
Bullidors, ja que el cost final d’obra ha estat inferior al pressupostat. L’import projecte inicial 
era de 180.931’61 €, la subvenció atorgada (80% del projecte): 144.745’29 €, l’import final 
d’obra: 139.732’70 € i per tant la subvenció s’ajusta al (80% del cost): 111.834’16 €, així 
doncs el que es dona de baixa és la diferència entre els  144.000 € inicials de subvenció i el 
111.000 € que s’ajusten al cost real. 
S’obra un torn d’intervencions, per CiU, la Sra. Gemma Perich,  explica que a la vista de 
l’expedient trobem en falta molta documentació relativa a la modificació i per això cal 
preguntar si estan segurs, que se l’han mirada bé  aquesta modificació de crèdit,  clar que per 
nosaltres ja sabem que ho faran de revisar-ho, però els ho diem  perquè com a mínim sigui un 
expedient correcte. Doncs resulta que portem una modificació del pressupost, en la qual donen 
de baixa una part de la subvenció que va atorgar l’ACA per recuperar el pou dels Bullidors.  
concretament  gaire bé 33 mil d’euros de baixa, per una subvenció que no rebrem en la seva 
totalitat donat que no s’ha gastat l’import total previst. 
Però és que resulta que l’ACA a encara no ens ha comunicat que no ens pagarà aquesta part, 
ni aquesta, ni la que falta per cobrar, que de moment només hem cobrat 94.408 € dels 
111.834 que hem de cobrar, o al menys no hi ha cap document a l’expedient. De la 
Generalitat, pensem que seria oportú que ens comuniqui quin és l’import definitiu de la 
subvenció una vegada acabada l’obra.  És a dir, encara no hem cobrat tot el que ens toca  que 
el govern ja elimina la diferència. Ens avancem molt no? 
Resulta que donem de baixa aquests diners, perquè l’obra ens ha costat més barata, i com 
que la Generalitat ens diu que donarà el 80% del cost, doncs, ja els restem de pressa, però 
ens ho haurien de confirmar  que accepten el valor total de l’obra que l’Ajuntament justifica. 
D’altra banda a la Junta de Govern del 4/11/2008, l’equip de govern aprova una adjudicació 
d’aquesta obra per valor de 171.885, i distribueix com es pagarà. Diu que serà amb la 
subvenció dels 144.752 € de  l’ACA, i la diferència es pagarà pels  usuaris a través de la tarifa 
d’aigua. Però, si ara ho modifiquem tot, perquè ha surti uns 32 mil euros més barat, no 
s’hauria de  tornar a aprovar la distribució de costos. Aquest nou acord de distribució no 
consta a l’expedient. I posats a fer potser també estaria bé, que a l’expedient hi hagués la 
certificació d’obra del que ha valgut perquè que justifiquem una quantitat  no vol dir que hagi 
costat aquesta quantitat. Això és el concepte de “despesa elegible en una subvenció”. 
Després també fem un traspàs de les transferències corrents per fer una subvenció nominativa 
a una Ampa d’una escola; primer dir CiU va demana per escrit i registre general de 
l’Ajuntament,  el projecte concret d’aquesta subvenció per conèixer els aspectes i la regidora 
diu que ens el farà arribar, però ni el rebem nosaltres, ni és a l’expedient, ni res de res, creiem 
que no ho sap la regidora com s’ha de fer un expedient?. 
Resulta que a inicis d’any la regidora obra una convocatòria de subvencions per a les Ampes 
de les escoles de Castellar del Vallès i els demana papers per parar un tren, fins i tot els hi 
prepara la guia, els projectes, la documentació, tot molt correcte, i ara que vostè ho ha 
d’incorporar els documents a l’expedient, no fa ni un document,  resulta que hi ha un informe 
de cultura, amb el nom de la tècnica d’ensenyament i que a més no està ni signat…. crec que 



si la regidora demana tanta perfecció a les Ampes, que són tots voluntaris, potser estaria bé, 
que la regidora , que és dedica a la cosa pública, ho faci, bé. 
Segon, si la regidora hagués previst a inicis d’any una bona planificació pel que fa a les 
subvencions de les Ampes, ara aquesta pobre Ampa que avui ha de rebre una subvenció 
nominativa, no estaria demanat o suplicant els diners, perquè ja tindria els diners des del 
començament d’any, i dins de la convocatòria general. Ara potser l’estratègia de la regidora és 
fer una convocatòria de subvencions a les Ampes de Castellar, no repartir tots els diners ( com 
ha fet)  i després a mesura que surtin imprevistos, i a mesura que li supliquin necessitats, 
vostè anirà repartint les sobres d’aquesta partida de pressupost. 
Per tant una de les propostes, de cara l’any vinent serà, que es faci una previsió de les 
necessitats de cada escola i per tant disposin dels diners a començament d’any. 
Finalment,  quan ja s’havia celebrat la informativa de ple, s’incorporen a la modificació del 
pressupost l ‘ingrés rebut de la subvenció de la Diputació de 60 mil euros, que es va demanar 
el 2007, que era per la reforma del pavelló el 2011, i que es va demanar avançar al 2009 per 
pagar la reconstrucció del mur de contenció a les obres del CEIP Sol i Lluna. 
Bé, res a dir, excepte que hem adjudicat l’obra per uns 300 mil euros i que de moment encara 
no tenim tots els diners per pagar, que s’incorpori la subvenció. cap problema, el problema és 
la resta de diners que ens falten. 
Per això, senyor alcalde, regidor d’hisenda, i sobre tot regidora d’ensenyament, demanem una 
mica de cura que una modificació de pressupost no es fa amb tippex, és un expedient complet  
però clar abans de tot, planificació. Per tot això el nostre vot serà en contra. 
Intervé el Sr. Jordi Permanyer, per ERC, i diu que s’abstindran perquè entenem que més 
aviat és un tema tècnic, no és el nostre pressupost, és una modificació que no hi hem pogut 
participar, desconeixem el perquè es prenen aquestes decisions. 
El Sr. Alcalde intervé tot dient que és un expedient que ha estat validat per part dels serveis 
tècnics d’intervenció i de secretaria i que no trobem cap causa d’inconcreció, no obstant 
revisarem la documentació. 
En torn de replica intervé la Sra. Gemma Perich, per CiU, insistint en el tema de l’informe 
d’ensenyament i que està signat per la tècnica de cultura, en que tampoc hi ha cap projecte, 
per nosaltres això no és presentar una proposta amb tota la documentació correcta. 
Intervé la regidora d’Ensenyament, Sra. Antònia Pérez, PSC, aclarint que la petició de 
documentació ha estat donada, i també pel que fa a la subvenció dir que va ser nominativa,  
perquè va ser quan l’escola i l’Ampa a la vista de la seva situació  econòmica, van demanar la 
subvenció. 
Per part de l’Altraveu intervé el Sr. Xavi Arderius,  tot dient que després d’assumir el cost del 
mur de l’escola Sol i Lluna, saber si es buscaran responsabilitats perquè el preu d’aquest mur 
no recaigui sobre qui no en té la culpa. 
El Sr. Alcalde intervé tot contestant que de moment el que s’ha fet és l’avançament d’aquests 
60.000 € a través de Diputació de Barcelona i el compromís que es va arribar conjuntament 
amb el Departament d’Educació. Així doncs en principi l’Ajuntament assumia la meitat  del cost  
de la reparació del mur, després caldrà esperar al que diuen aquests informes per tal de veure 
si cal emprendre algun altra tipus d’acció referent al mur. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor:     DEU       (10) dels regidors del PSC    
                    Vots en contra:  SIS       (  6) dels regidors de CiU     
                    Abstencions   :   QUATRE (  4) dels regidors d’ERC i Altraveu  
 
 5.- PLA ESPECIAL ASSIGNACIÓ D’ÚS EDUCATIU A L’EQUPAMENT DE  
                LA RONDA COSIDOR 
 
Vist el projecte, redactat per tècnics municipals,  de pla especial d’assignació d’ús al solar 
qualificat d’equipament situat a la Ronda Cosidor amb la clau C0, sense ús determinat, per tal 
d’assignar-li un ús educatiu donada la demanda i necessitats existents a la població.  



Atès que el projecte redactat per tècnics municipals  conté tota la documentació requerida per 
la legislació urbanística i sectorial i inclou l’informe ambiental. 
Vistos els articles 8.5 del TRLU i 23 del Reglament de la Llei d’urbanisme en relació a la 
convocatòria de la informació pública. 
Vist l’informe jurídic emès a l’efecte. 
Atès que la competència per a l’aprovació inicial d’un pla especial és de l’alcalde d’acord amb 
la distribució de competències de la Llei municipal de Catalunya, art. 53  s). Tanmateix 
aquesta competència ha estat delegada a la Junta de Govern local per Decret  núm. 664/2007 
de 29/06/07, apartat f). 
Vist que la Junta de Govern Local ha aprovat inicialment, en acord del 16 de juny, l’expedient i 
que aquest s’ha exposat al públic, a partir de l’edicte publicat en el Butlletí oficial de la 
Província núm. 156 del dia q de juliol sense que s’hagi rebut cap al·legació o reclamació, tal 
com s’acredita en el certificat de Secretaria. 
Vist l’informe del Departament d’Ensenyament les prescripcions del qual s’han tingut en 
compte. 
L’Ajuntament Ple    
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar provisionalment el pla especial d’assignació d’ús al solar qualificat 
d’equipament situat a la Ronda Cosidor. 
SEGON.- Traslladar  l’expedient a la Comissió de Barcelona per a la seva aprovació definitiva. 
El Sr. Alcalde explica que tal i com es va dir en junta de portaveus, no es va trametre 
l’informació de la manera adequada, i per això demanem disculpes i esperem que no es torni a 
produir en aquest sentit 
A continuació defensa la proposta el regidor de Territori Sr. Aleix Canalis, PSC, i diu que del 
pla especial d’assignació d’ús al solar qualificat d’equipament situat a la Ronda Cosidor, la seva 
aprovació inicial es va fer per junta de govern local el dia 16 de juny proppassat, i que durant 
el període d’exposició pública no es van presentar al·legacions. La parcel·la té uns 10.000 m2 i 
està ubicada al cap d’amunt de la ronda Cosidor i tocant a l’era d’en Petasques, fins ara el 
nostre pla general considerava a aquesta parcel·la com una reserva d’equipament, i ara amb 
aquest tràmit urbanístic assignem la categoria d’equipament educatiu a fi i efecte que en un 
futur es pugui cedir a la Generalitat per tal d’ubicar-hi el que ha de ser del 3r institut de la 
nostra Vila. El pla especial es complementa, a part de la memòria justificativa i els plànols 
corresponents, d’un seguit de documents, informe de la Regidoria d’Educació, informe 
geotècnic de les característiques del solar, informe del departament d’Educació, informe de les 
necessitats d’un institut d’educació secundaria, informe de sostenibilitat ambiental i un informe 
de mobilitat general,  tots aquests documents avalen, per una banda, la necessitat de la 
construcció i per altra la idoneïtat de la ubicació escollida per aquest tercer institut. Un cop 
estigui aprovat, serà trames a la Comissió d’Urbanisme de Barcelona per la seva aprovació 
definitiva. 
Des de l’equip de govern considerem que amb aquest tràmit urbanístic donem per complert un 
dels punts més importants que restaven de cara a tenir tancat el mapa d’equipaments 
educatius de secundaria en el nostre municipi. 
S’obra un torn d’intervencions amb la Sra. Montse Gatell,  per CiU, i diu que el grup de 
Convergència s’ha sumat a la petició que feia l’Altraveu de retirar aquest punt, perquè no hi 
havia ni un sol document d’aquest expedient  a la comissió informativa, el vam tenir complert 
el dijous de la setmana passada, cosa que dificulta la presa de decisions en el si dels grups 
municipals i de les agrupacions locals  o les assemblees de cadascun dels partits que estem 
aquí representats. I també dir que és un acord urbanístic, però el grup de convergència es 
referirà també a tot allò que té a veure amb les polítiques educatives d’aquest govern 
municipal, perquè creiem que s’han d’aclarir aspectes.         
Tenim al davant una proposta de l'equip de govern que diu literalment en el seu primer acord: 
"aprovar provisionalment el pla especial d'assignació d'ús al solar qualificat d'equipament 
situat a la Ronda Cosidor". Això vol dir que, una parcel·la qualificada com a equipament, diem 
que serà d'ús d'equipament educatiu, és a dir, que quan calgui, hi construirem una escola (del 
tipus que sigui, de primària, de secundària, etc.) 



Vagi per endavant que la nostra decisió és la de votar favorablement a aquesta assignació d'ús 
educatiu, que ja estava previst fa temps. Vagi per endavant, també, que em consta que ara 
vostès, senyors de l'equip de govern, es queden tranquils, perquè esperen aquest vot positiu a 
la seva proposta. I vagi per endavant que el nostre vot és favorable a tenir parcel·les per a 
construir-hi escoles, però que, un cop més, ho han fet fatal, i les formes, com molt bé saben, 
compten. 
Ens queixem de la manca de transparència amb què fan les coses, cada cop més. Sí, manca 
de transparència, que és el mínim que es pot dir d'ocultar expressament informació bàsica de 
decisions que l'equip de govern ha pres i no pensa ni consultar, ni debatre ni informar. És el 
que ha passat amb aquest acord. Un acord que, en realitat, ha amagat fins avui mateix la 
intenció que té l'equip de govern de construir un equipament educatiu que sigui una escola de 
primària i un institut de secundària en la mateixa parcel·la. Decisió amb la que nosaltres 
podríem estar d'acord. El problema és que no ens n'han informat. Dimarts passat, a la 
informativa del ple, no disposàvem de l'expedient d'aquest acord, no podíem consultar la 
memòria, ni els informes d'educació de la Generalitat, ni els plànols, ni res de res. Havíem de 
confiar que el que vostès ens explicaven, era el que hi havia i prou. Ni tan sols en aquesta 
informativa del ple van dir que probablement volen construir una escola amb la línia completa 
d'educació obligatòria. Però nosaltres, que fem els deures, quan va estar a la nostra disposició, 
ens vam llegir de punta a punta l'expedient, i aleshores descobrim que a l'informe de la 
Generalitat, del 23 de juliol, respon sobre la idoneïtat de construir un CEIP-IES en aquest 
solar, descobrim també que en la memòria hi reconeix explícitament la possibilitat de construir 
un institut - escola de 2 línies.  
Quan fa tres setmanes el nostre grup va assistir a una reunió amb la regidora d'educació 
(reunió que havíem demanat el mes de juny), la regidora va explicar com funciona una 
Regidoria d'educació, però no ens va dir res d'aquesta possibilitat de què avui parlem. Al 
darrer Consell escolar municipal, no es va parlar de la possibilitat de què avui parlem. 
Ens toca preguntar per què. I ens han de respondre, perquè no poden dir que ho van decidir 
ahir si ja tenen una resposta de la Generalitat del mes de juliol, no poden dir que ha estat 
improvisat. I el que se'ns acut és que ens menystenen com a grups municipals, i que 
menystenen també la ciutadania. 
Però senyors, que no havíem de parlar de tantes coses? que no hi ha centenars de fòrums i 
comissions per debatre-ho o per informar de tot? que no complim amb la nostra 
responsabilitats d'electes i anem a tot arreu i participem de tot el que se'ns demana? que no 
fem aportacions? que no ajudem quan cal? que no hem estat al costat de l'equip de govern 
quan ha calgut, com en l'aprovació del pressupost en un any difícil econòmicament? 
Ara mateix, els regidors d'ERC, de l'Altraveu i de CiU sobrem, podríem molt bé absentar-nos 
del Ple i això no alteraria la seva obra de govern. I això és profundament poc democràtic. 
Però continuem: L'annex 1, de la Regidoria d'educació de l'Ajuntament (per cert, ho demanem 
per segona vegada en un ple, podria la regidora signar els seus informes? "Regidoria" és un 
concepte abstracte, no sabem a qui ens hem de dirigir.) a les conclusions diu que "la 6a escola 
servirà per als nens que ara estan als mòduls, que la 7a escola serà necessària el 2010-2011" 
i també diu "tenint en compte les dificultats dels processos administratius és imprescindible 
iniciar-los d'immediat". D'immediat? quan? quants processos s'han fet per a la 7a escola? on 
s'ubicarà finalment? perquè recordem que el ple del 3 de març de 2009 ens varen dir que "no 
era definitiu que s'ubiqués a les pistes de cros" tot i que un informe de la Regidoria d'educació 
que vam ensenyar al mateix ple deia que sí, incongruències d'un govern ben avingut. També 
ens van dir que descartaven la parcel·la dels Fruiters que proposàvem perquè els tràmits per 
aconseguir els terrenys trigarien 15 mesos, i que en 15 mesos la setena escola a les pistes 
estaria ja començada. Han passat exactament 16 mesos: on és l'escola? I els tràmits de la 
parcel·la dels Fruiters que van dir que farien igualment? 
Sorprèn veure com tant l'alcalde com la regidora d'educació han dit darrerament que la setena 
escola Ara no és urgent. Segons la regidora "només tenim quatre bolets" (que són grups 
classe sense aula) i com que els barracons ara que governen són "mòduls", doncs res.  A la 
pàgina 3 d'aquesta memòria d'avui, la "Regidoria" diu que "el curs 2010-2011 es necessitarà 



una línia escolar addicional de primària (en aquests moments ja n'hi ha una de més que està 
repartida per les diferents escoles". Així doncs, "Regidoria", necessitem o no la setena escola?! 
Com s'atreveix, amb aquest batibull, regidora, a publicar a l'Actual frases com: "hi ha terrenys 
previstos per a la possible construcció d'una escola de primària i aquest setembre es 
presentarà al ple municipal l'aprovació del canvi d'ús dels terrenys pel proper IES". On i quan 
construirem la setena escola, regidora? I aquest terreny pel tercer IES, ho serà pel tercer IES 
o també per a una escola de primària? Aquesta serà la setena? Es vol explicar, si us plau?! 
Brillant la supèrbia amb la que conclou la regidora al seu article: "Tenim, des del punt de vista 
municipal, definit i resolt el mapa escolar pels propers 10 anys a Castellar". Ens ho pot 
explicar, doncs? 
Perquè miri, el que sabem nosaltres és: que a l'IES Castellar tenen una ràtio a 1r de 31 
alumnes per aula, que a 1r de batxillerat hi ha matriculats 73 alumnes que estan repartits en 
2 grups de 37 i 36 alumnes respectivament amb problemes d'espai físic a les aules per a grups 
tan nombrosos. I el curs vinent s'haurà de desdoblar un grup de primer el que voldrà dir 30 o 
40 alumnes més. I amb tot això, podem afirmar sense posar-nos vermells que tot va de 
meravella? que anem bé de temps? que ho tenim planificat i resolt?! Sap la regidora que per 
primera vegada hem deixat alumnes que volien fer cicles formatius sense plaça? Quina és la 
seva idea de "qualitat de l'ensenyament"? No era aquesta la seva bandera?  
I ja per acabar: en aquest informe de la Regidoria d'educació, diu, textualment: "tenint en 
compte la promoció Tolrà l'efecte ARE no modificarà la tendència de creixement de Castellar". 
Ens pot explicar què vol dir això? 
Hi ha diversos altres temes d'educació que tenen incògnites diverses, però entenem que no és 
aquest l'espai per debatre'ls, encara que els podem plantejar:  
- l'acord a què vam arribar CiU i PSC per a la socialització de llibres escolars en el ple de 
pressupostos de l'any 2008, com és que encara no tenim cap proposta en ferm? El 20 d'abril 
de 2009 vam alertar l'alcalde que havíem vist a l'ordre del dia de la junta de govern local 
l'aprovació de les bases de convocatòria per a la reutilització de llibres de text per aquest any 
2009. Com que havia estat una proposta nostra, demanàvem que ens informessin. L'alcalde 
respon el 21 d'abril que ha estat retirat el punt de l'ordre del dia per poder-ne parlar amb 
nosaltres i que en breu ens farien arribar una proposta. Regidora, què hi ha d'aquesta 
proposta? Som a l'octubre, com aquell qui diu. 
- sobre la nova llar d'infants, hi plana la sospita que no estan tots els tràmits requerits 
complerts. O ja tenen la resolució definitiva de la Generalitat que els ha d'assegurar que 
rebran els diners per pagar l'obra, regidora? Mentrestant, vostès ja han adjudicat i començat 
les obres. 
- al seu article a l'Actual, un dels grans reptes assolits és haver acabat (un any més tard) les 
obres de la Immaculada que va deixar a mitges Tiferca. Molt bé, vam exhortar l'equip de 
govern perquè se'n fes càrrec i a la fi ho ha fet, però la regidora diu "obres finançades per 
l'ajuntament", de debò, regidora? podria explicar-ho? 
- del "procés d'actualització de l'escola de música" tampoc no ens n'ha pogut explicar res. 
Vostè, regidora, acaba dient: "vull parlar de la importància de l'educació pels nens i nenes de 
Castellar, de la importància d'anar tots junts (pares, mares, mestres, administració) pel 
mateix camí, per ajudar-nos i educar castellarencs respectuosos, creatius i participatius." 
Compartim aquest desig, però quina ironia, regidora, aquest desgavell, ocultació d'informació i 
manca de diàleg i debat és el llegat que vostè els deixa als nostres infants? és el seu exemple? 
Segurament els és igual, però la confiança que podíem tenir en l'equip de govern ha estat 
liquidada per vostès mateixos. No ens en refiem. No ens refiem de les seves bones paraules, 
de les bones intencions, ni de la mà estesa ni dels grans titulars. Ja no podem confiar.  
Per part de l’Altraveu intervé el Sr. Xavi Arderius  dient que aquest punt s'hauria d'haver 
retirat de l'ordre del dia d'aquest ple, no pas per que l'Altraveu estigui en contra dels centres 
educatius, tot el contrari, l'educació també és una de les nostres prioritats. Creiem que en 
aquest tema cal el debat i la informació adequada envers totes les parts implicades. No es pot 
votar un projecte que ni tant sols hem pogut discutir conjuntament, creiem que així no es fan 
les coses i menys el planejament municipal. Vam assistir a la comissió informativa sense tenir 
la informació més important d'aquest punt, es van excusar dient que el secretari era el 



culpable que no hagués arribat la informació i no va ser fins el dijous passat ens van enviar 
tota la informació.  
No ens allargarem més, crèiem que les propostes que es duen a ple s'han de treballar i poder 
discutir entre tots. En aquest cas tampoc ha pogut ser, és per això que el nostre vot serà 
l'abstenció. 
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer,  diu que hi estem d’acord amb l’assignació d’ús educatiu a 
l’equipament de la Ronda Cosidor. Ara bé, no estem d’acord amb les formes en que l’equip de 
govern ho presenta. No teníem tota la informació a la comissió informativa i tenim la sensació 
de que l’equip de govern no ens ho explica tot. Ho hi ha hagut la possibilitat de debatre 
algunes de les coses que nosaltres considerem molt importants: 
- en aquest equipament educatiu, que hi ha d’anar un IES o un IES-Escola ? 
- la 7ª escola és urgent o no, i on s’ubicarà ? 
Considerem que s’ha de debatre en el marc del Consell Escolar si Castellar opta pel model 
d’IES o bé pel de IES-Escola, si és urgent o no la construcció de la 7ª escola i on s’ha d’ubicar. 
S’han de valorar els pros i contres de cada opció, tenint en compte –entre d’altres coses- els 
greus problemes de mobilitat que l’opció IES-Escola comportaria, com ja adverteix la 
Generalitat en el seu informe. 
Es posa de manifest les contradiccions de l’equip de govern pel que fa a la 7ª escola. 
La regidora d’educació ens va dir en la comissió d’educació del dia 8 de setembre que la 7ª 
escola ara ja no era una urgència, però en canvi, l’informe de la mateixa regidora d’educació 
que acompanya aquest expedient diu textualment que “la 7ª escola serà necessària al curs 
2010/2011, tenint en compte les dificultats dels processos administratius és imprescindible 
iniciar-los d’immediat”. Així com quedem, la 7ª escola és urgent o no?. 
Votarem a favor d’assignar com a ús educatiu l’equipament de la Ronda Cosidor, però 
planegen molts dubtes sobre si l’equipament educatiu que hi ha d’anar serà un IES o un IES-
Escola. La diferència entre un i altre és substancial.  
Creiem que aquests temes s’han de debatre a fons per la comunitat educativa, per això 
demanem la convocatòria urgent del Consell Escolar per parlar exclusivament d’aquests 
temes. 
Que l’equip de govern menystingui als grups de l’oposició és greu però ja hi estem 
acostumats, però, sisplau, no menystinguin també a la comunitat educativa de Castellar. Els hi 
reclamem més respecte pels ciutadans i Ciutadanes de Castellar. 
Intervé el Sr. Alcalde tot dient que és un tràmit inicial el passat mes de juny amb una 
aprovació inicial, i es va decidir el terreny a través del qual es proposaria a la Generalitat 
aquest canvi de modificació. És veritat que després de l’aprovació inicial es va demanar un 
informe relatiu al solar de la ronda Cosidor, entre altres coses, perquè el departament 
d’Educació conegués quines eren les característiques del terreny, a continuació passa a fer una  
lectura de l’informe, també diu que és el Departament d’Educació qui decideix si és fa o no 
una escola de primària o un institut de secundària, i l’Ajuntament el que fa és qualificar 
terrenys.  
En qualsevol cas les necessitats d’una  setena escola, ja estigui ubicada en un lloc o altra, 
s’hauran e veure segons les dades demogràfiques de matriculació que s’aniran produint a 
través dels diferents cursos. I dir que s’està treballant en tenir terrenys qualificats perquè en 
un futur, si des de la Generalitat de Catalunya, a través del departament d’Educació, considera 
necessari construir una escola o un institut ho pugui tenir. 
En torn de replica la Sra. Antònia Pérez, PSC, intervé per dir que s’ha donat la informació 
pertinent a tota la comunitat educativa del mapa escolar. 
Intervé també per CiU la Sra. Montse Gatell,  per dir que sobre les necessitats 
d’equipaments escolars com d’altre tipus d’equipaments i de serveis públics, es tenen en 
compte depenen  de la població i de la previsió de l’evolució de la població que es pugui fer; ja 
fa dos anys que Castellar no creix i  tenint en compte el padró no es veu la necessitat d’un nou 
centre educatiu, però a la vista de l’informe de la regidora d’Educació diu  que serà necessari 
pel curs 2010-2011, per tant demanem aclariments. 
Intervé la Sra.  Antònia Pérez, PSC, per aclarir que es parlava d’una progressió, entre padró 
i escolaritat, i era aquí on es veia la necessitat. 



El Sr. Jordi Permanyer, per ERC, intervé per aclarir alguns conceptes, de l’informe del 
departament d’Educació, la part que no s’ha llegit diu que és admissible aquesta tipologia 
d’IES Escola, però amb restriccions de solar degudes a la topografia del mateix, i l’últim punt, 
diu que les dificultats de mobilitat i accessibilitat al centre augmenten molt en l’incorporar 
l’educació infantil. També amb el tema de la setena escola, hi ha contradiccions, l’informe 
esmenta que serà necessària la setena escola el curs 2010-2011 i el mateix informe diu que 
les ARE no modificaran la tendència de creixement de Castellar, (600 habitatges poden 
modificar el creixement), a més a més tenint en compte que en aquest moment hi ha 600 
habitatges nous per llogar o vendre, més el 600 de les Are’s que s’han de construir.  
Se’n ha dit que la última paraula en la construcció d’un IES Escola la té el departament 
d’Educació, però l’experiència ens diu que el departament no pren cap decisió sense el vist-i-
plau de l’Ajuntament, per tant a la vista d’aquestes incorreccions demanem que abans se’n 
parli. 
Finalment el Sr. Alcalde intervé dient que sobre aquests estudis hi ha hagut canvis 
demogràfics i per tant s’haurà de veure quina és l’afectació i si tira endavant les Arreés 
Residencials Estratègiques, ja que no és el mateix posar 600 habitatges de cop al mercat, o 
posar-los-hi de mica en mica.  
També referent a l’informe que ha presentat el departament d’Educació és que contempla dues 
possibilitats, que hauran de decidir conjuntament. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor:     DIVUIT   (18) dels regidors del PSC, CiU i ERC  
                    Vots en contra:  CAP       (  0)      
                    Abstencions   :   DUES     (  2) dels regidors de l’Altraveu 
 
 6.- RECTIFICACIÓ ERROR NUMÈRIC ACORD DE LIQUIDACIÓ DE 

LES OBRES D’URBANITZACIÓ DE LA PLAÇA MAJOR. 
 
Per acord de l’Ajuntament Ple del dia 21 de juliol de 2009 s’acordà aprovar la modificació del 
projecte d’urbanització de la Plaça Major, 1a Fase, redactat pels arquitectes Manuel Ruisanchez 
i Albert Ibañez, i amb un preu de 3.574.860,73 €, IVA inclòs i modificar inicialment el 
contracte atorgat a l’entitat mercantil Tiferca, SA, Servial Obres i Serveis, SL, Unió Temporal 
d’Empreses, Llei 18182 (UTE Plaça Major, 1a fase),amb un preu resultant de que estimant la 
baixa de la licitació del 4,11 % quedarà en 3.427.934,00 €, IVA inclòs. 
Vist que l’informe tècnic segons el qual es desprèn que les despeses derivades de l’equip 
d’arqueòlegs foren encarregades a l’UTE Tiferca SA, Servial Obres i Serveis, SL (UTE plaça 
Major, 1a fase), i que per error no foren incloses dintre del pressupost modificat del projecte. 
Vist que aquest error es pot considerar per la seva naturalesa que pot ser rectificable atès el 
que disposa  l’article 105.2 de la Llei de Règim Jurídic de les Administracions públiques i del 
procediment administratiu comú, disposi que les Administracions públiques, en qualsevol 
moment, podran rectificar d’ofici o a instància  dels interessats els errors materials, de fet o 
aritmètics existents en els seus actes. 
Vist que els treballs de les recerques arqueològiques ascendeixen a 116.270,21 € IVA inclòs. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Rectificar  el següents errors materials de l’acord de l’Ajuntament en Ple del dia 21 
de juliol, recollits en la part expositiva i que quedaria de la forma següent 
1.- modificar el pressupost del projecte  d’urbanització de la Plaça Major, 1a Fase, redactat 
pels arquitectes Manuel Ruisanchez i Albert Ibañez, incorporant la despesa dels treballs 
d’arqueologia, per la qual cosa el pressupost total modificat ascendeix a 3.691.130,98 €,  IVA 
inclòs. 
2.- modificar el contracte atorgat a l’entitat mercantil Tiferca, SA, Servial Obres i Serveis, SL, 
Unió Temporal d’Empreses, Llei 18182 (UTE Plaça Major, 1a fase), amb  
amb un preu resultant estimant la baixa de la licitació del 4’11%, que quedarà en 
3.539.425,50 € IVA inclòs. 



Presenta la proposta el regidor d’Economia Sr. Oscar Lomas, PSC, dient que és presenta per 
la seva aprovació l’import definitiu del contracte, ja que en el seu moment  no es va veure 
reflectit l’import dels treballs d’arqueologia, així doncs es proposa l’aprovar la modificació  del 
pressupost del projecte d’urbanització de la plaça Major 1a fase amb un total de 3.539.425 €. 
S’obra un torn d’intervencions, per CiU, la Sra. Montse Gatell,  i comenta que ja vam dir que 
per l’adjudicació dels treballs d’arqueologia no es va fer cap concurs, ho va fer Tiferca, que era 
l’empresa que feia l’obra, i tampoc es va fer cap concurs perquè Tiferca busqués una altra 
empresa per fer les excavacions arqueològiques, en tot cas es va fer malament i el nostre vot 
serà en contra. 
Per part de l’Altraveu, el Sr. Xavi Arderius, intervé dient que ja hem demanat que aquest 
punt es retiri de l'ordre del dia d'aquest ple, doncs no ens han informat correctament. El 
divendres passat quan ens van enviar l'acta vam descobrir amb sorpresa aquest sisè punt i a 
les dues del migdia d'aquell mateix divendres ens van enviar la informació referent a aquest 
punt. Evidentment tampoc ho hem pogut discutir conjuntament en cap comissió i repetim que 
creiem que no farem bé les coses treballant d'aquesta manera. Continuem tenim la sensació 
que ens prenen el pèl, ara cal modificar la modificació de la modificació que fa 4 dies ja van 
aprovar amb dèficit d'informació i on uns deien que les obres sempre pateixen increments i 
d'altres que més val que passem full d’aquest mal son. 
No els fa vergonya presentar a la resta de grups propostes de resolució d'aquesta manera? 
Si ja han acabat amb aquest espectacle, des de l'Altraveu demanem que es faci públic un 
informe detallat de tot el cost d'aquesta Plaça, de totes les modificacions i justificacions i que 
assumeixin responsabilitats els que han decidit que el projecte havia de ser així i no com 
s'havia pressupostat i projectat inicialment. Cal que la ciutadania estigui al corrent d'aquest 
desgavell econòmic que està deixant les arques municipals sense recursos econòmics. Per tots 
aquests motius votarem en contra d'aquest punt. 
Per ERC intervé el Sr. Jordi Permanyer,  dient que votaran en contra per coherència amb el 
primer acord de liquidació de les obres. 
PRIMERA VOTACIÓ: LA PROPOSTA NO FOU APROVADA  

Vots a favor:     DEU       (10) dels regidors del PSC  
                    Vots en contra:  DEU      ( 10) dels regidors de CiU, ERC i Altraveu     
                    Abstencions   :   CAP      (  0)  

 
SEGONA VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA AMB EL VOT DE QUALITAT DE 
L’ALCALDE: 

Vots a favor:     DEU       (10) dels regidors del PSC  
                    Vots en contra:  DEU      ( 10) dels regidors de CiU, ERC i Altraveu     
                    Abstencions   :   CAP      (  0)  
 
 7.- PROPOSTA PER A LA CONCESSIÓ DE LA CREU DE SANT JORDI A  
                L’ESBART TEATRAL 
 
L’any 1981, el Govern de la Generalitat de Catalunya mitjançant el Decret 457/1981 de 18 de 
desembre va crear el guardó de la Creu de Sant Jordi amb la finalitat de distingir aquelles 
persones físiques o jurídiques que, pels seus mèrits, hagin prestat serveis destacats a 
Catalunya en la defensa de la seva identitat o, més generalment, en el pla cívic i cultural. 
Aquest guardó és un dels màxims reconeixements per haver destacat en el pla cívic i cultural 
així com en la tasca de defensar la identitat i personalitat de Catalunya. 
L’Esbart Teatral de Castellar commemora l’any 2010 el centenari de la fundació del primer 
grup de teatre al Centre Castellarenc.. Des de l’any 1910 la activitat teatral a la nostra vila ha 
estat constant, només interrompuda per la Guerra Civil i per la reorganització de l’Ateneu 
Castellarenc. 
El 1979 van néixer les colles de geganters i diables ampliant encara més la diversitat 
d’activitats que fa l’Esbart Teatral de cara a la població. 



Durant tots aquests anys han estat moltes les persones que han passat per l’Esbart, 
participant en les seves activitats i contribuint d’una manera decisiva  a mantenir viva i a 
impulsar la tradició teatral i la cultura popular de casa nostra. 
L’Esbart Teatral és clau per dinamitzar la vida cultural castellarenca i contribueix d’una manera 
molt important a potenciar l’ús de la nostra llengua, a la vertebració ciudadana i a la cohesió 
social. 
L’Ajuntament Ple  
ACORDA: 
Que l’Ajuntament de Castellar del Vallès faci els tràmits oportuns amb el Departament de 
Cultura i Mitjans de Comunicació de la Generalitat de Catalunya sol·licitant la concessió de la 
Creu de Sant Jordi a l’Esbart Teatral de Castellar. 
Defensa la proposta el Sr. Oriol Papell,  per ERC, que dona lectura a la proposta. 
S’obra un torn d’intervencions amb el Sr.  Alcalde,¸i diu que des de l’equip de govern es 
valora la proposta positivament i que fora bo que els partits polítics aquí representats i amb 
representació al Parlament de Catalunya, facin els tràmits adequats per tal que es pugui donar 
aquest guardó a l’esbart teatral. 
Per CiU la Sra. Montse Gatell, intervé tot manifestant-se a favor i esmenta la bona tasca que 
ha portat i porta a terme l’Esbart Teatral, però dir que desconeixem si l’Esbart Teatral, per tota 
la seva trajectòria, pot ser mereixedor o no de la Creu de Sant Jordi o si aquest es el guardó 
que li escau. "No obstant deixar constància de la necessitat que l'Esbart Teatral tingui el  
reconeixement que es mereix per part del municipi i del seu Ajuntament, al marge que se li 
concedeixi o no la Creu de Sant Jordi. Per tant, interpel·la la regidora de Cultura que sigui 
evident el suport de l'Ajuntament a l'entitat centenària." 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
El Sr. Alcalde intervé dient que l’exposició de les propostes relatives a temes de participació 
serà conjunta, i que la votació es farà per separat. 
 
 8.- SOBRE MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA DE PARTICIPACIÓ  
 
El foment de la participació ciutadana ha de ser concebut com una aposta cap a la 
democratització de les nostres societats. La democràcia no és quelcom estàtic, i per això és 
important que les institucions públiques i les organitzacions socials desenvolupin un treball 
permanent per fer créixer els espais de decisió ciutadana. El món local és un escenari 
privilegiat per l’elaboració de polítiques públiques orientades cap a aquesta finalitat. 
ATÈS que l'Ordenança Municipal de Participació Ciutadana, que regula aquestes qüestions, 
data de 1992 i ha quedat obsoleta per les necessitats del teixit social de la nostra població, 
ATÈS que el Ple és el màxim òrgan de representació i expressió del municipi, i que cal obrir 
espais de participació ciutadana, 
ATESA la necessitat que qualsevol ciutadà o ciutadana empadronada a Castellar tingui el dret 
a participar en les decisions que afecten el futur del seu municipi, sense cap tipus de 
discriminació (ja sigui per motiu d’edat, sexe, orientació sexual, raça, origen o situació 
administrativa), 
ATÈS que cal contemplar la participació ciutadana de manera individual i col·lectiva, en grups 
legalment constituïts o espontanis, 
ATÈS que cal adequar l'Ordenança Municipal de Participació Ciutadana a les necessitats del 
teixit social del municipi i per això proposem al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents  
ACORDS: 
PRIMER.- Modificar l’article 15 de l'Ordenança Municipal de Participació Ciutadana per 
possibilitar la intervenció als plens per part de ciutadans/es i col·lectius, en qüestions 
relacionades amb algun punt de l’ordre del dia o altres d’interès general. 
SEGON.- Estudiar la redacció d'una nova Ordenança Municipal de Participació Ciutadana. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA NO FOU APROVADA PER MAJORIA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots en contra: DEU     (10) dels regidors del PSC  



                    Vots a favor   : VUIT     (  8) dels regidors de CiU i l’Altraveu     
                    Abstencions   :  DOS     (  2) dels regidors d’ERC  
 
 9.- SOBRE LA CELEBRACIÓ PÚBLICA DE COMISSIONS 
 
El foment de la participació ciutadana ha de ser concebut com una aposta cap a la 
democratització de les nostres societats. La democràcia no és quelcom estàtic, i per això és 
important que les institucions públiques i les organitzacions socials desenvolupin un treball 
permanent per fer créixer els espais de decisió ciutadana. El món local és un escenari 
privilegiat per l’elaboració de polítiques públiques orientades cap a aquesta finalitat. 
ATÈS que l’accés a la informació i la transparència de les actuacions de les administracions 
públiques és el primer pas per a fomentar la participació ciutadana, 
ATÈS que pels temes tractats en moltes comisions informatives és possible la seva celebració 
de manera pública, 
A L’Ajuntament Ple proposem d’adopció del següent 
ACORD: 
Estudiar la possibilitat de celebrar públicament algunes de les comisions delegades del ple 
que en aquests moments realitzen els i les regidores a porta tancada. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA NO FOU APROVADA PER MAJORIA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots en contra: DEU     (10) dels regidors del PSC  
                    Vots a favor   : DOS     (  2) dels regidors de l’Altraveu     
                    Abstencions   : VUIT     (  8) dels regidors de CiU i ERC  
 
 10.- SOBRE LA PUBLICITAT DE LES ACTES DE LA JUNTA DE GOVERN LOCAL 
 
El foment de la participació ciutadana ha de ser concebut com una aposta cap a la 
democratització de les nostres societats. La democràcia no és quelcom estàtic, i per això és 
important que les institucions públiques i les organitzacions socials desenvolupin un treball 
permanent per fer créixer els espais de decisió ciutadana. El món local és un escenari 
privilegiat per l’elaboració de polítiques públiques orientades cap a aquesta finalitat. 
ATÈS que l’accés a la informació i la transparència de les actuacions de les administracions 
públiques és el primer pas per a fomentar la participació ciutadana, 
ATÈS que la Llei de protecció de dades possibilita la publicitat d’actes d’organismes públics, 
sempre i quan no hi constin dades de persones que no siguin càrrecs electes, 
A l’Ajuntament Ple proposem l’adopció del següent 
ACORD: 
Tornar a penjar al web de l’Ajuntament les actes de les Juntes de Govern Local, ometent 
nom, DNI i adreça de persones particulars, quan s’escaigui sengons la Llei de protecció de 
dades. 
Defensa les propostes la Sra. Elisenda Alamany,  per l’Altraveu 
En torn d’intervencions, pel PSC, el Sr. Oscar Lomas,  diu sobre la publicitat de les actes que 
el vot del grup socialista serà en contra en base al dictamen realitzat per l’Agència Catalana de 
Protecció de dades a petició d’un Ajuntament, precisament sobre la possibilitat de publicar en 
la pàgina web les actes del Ple i de la Junta de Govern Local. El dictamen planteja dos 
aspectes en concret, d’una banda la disjuntiva entre el dret de la informació i el dret a la 
protecció de dades i d’altra banda fa pelés allò que diu el legislador respecte a la publicitat de 
les actes de la Junta de Govern Local. Pel que fa a la primera part el dictamen es clar en que 
sempre ha d’estar per sobre el dret a la protecció de dades per davant del dret de la 
informació, si el dictamen només entres en aquest apartat podríem plantejar-nos si eliminant 
dades es podria publicar, sempre després de valorar els costos, però la segona part del 
dictamen valora allò que diu el legislador sobre la publicitat de les actes, el dictamen reflexa 
que el reglament de funcionament estableix que les sessions d’aquest òrgan no són públiques i 
per tant segons el dictamen de l’Agència Catalana de Protecció de dades és que només puguin 
tenir accés a les actes de la Comissió de Govern aquelles persones que estiguin legitimades, 



per tant amb independència de que aquestes continguin o no dades de caràcter personal, el 
legislador ha deixat clar que les actes de les Juntes de Govern no són de caràcter públic, i per 
tant no seria legal penjar les actes de les juntes de govern encara que se’n retiressin les dades 
de caràcter personal. 
Intervé el Sr. Alcalde, tot referint-se a les dues restants propostes de participació ciutadana, 
i en demana la seva retirada. 
Per CiU la Sra. Montse Gatell,  diu sobre la modificació de l’ordenança de participació hi 
votarem a favor. Sobre la celebració pública de comissions, la Sra. Mercè Vallès, per CiU, 
exposa que s’abstindran ja que pensem que en l’Ajuntament ja hi ha òrgans de participació 
ciutadana i pel que fa a les comissions informatives són un òrgan de debat i treball intern i no 
creiem que s’hagin d’obrir a la participació de la ciutadania. 
Intervé també per CiU la Sra. Gemma Perich, i diu sobre la proposta de  publicitat de les 
actes de la Junta de Govern, que és absurd que es publiquin al BOP i/o al DOGC totes les 
dades, que els Ajuntament publiquin totes les dades, que les actes de les juntes de govern es 
trobin sense cap problema a internet i que nosaltres siguem tan curosos i ràpids a treure-les, 
si cal fer algun tipus d’intervenció eliminant dades que tinguin un caràcter personal, val la 
pena estudiar-ho. El grup de CiU està d’acord en que es tornin a penjar les actes a la web i en 
tot cas ens emplacem a trobar altres formules per poder complir amb la llei. 
 
També per ERC el Sr. Oriol Papell diu: 
- sobre la modificació de l’ordenança de participació proposem l’eliminació del punt 1 i 
directament el punt 2 sigui redactar una nova ordenança municipal de participació ciutadana 
en el termini d’un any i en un context que permeti aprofundir sobre aquesta qüestió.                   
- sobre la publicitat de les actes, la nostra proposta és penjar l’ordre del dia amb una nota 

explicativa per a la seva consulta.   
- pel que fa a les comissions informatives, el Sr. Jordi Permanyer per ERC, diu que és un 

tema que s’ha de debatre dins del reglament de participació i dins del reglament orgànic 
municipal, val la pena recordar que les comissions informatives són un òrgan de treball 
pels temes que posteriorment aniran a ple i el ple ja és públic. 

VOTACIÓ: LA PROPOSTA NO FOU APROVADA PER MAJORIA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots en contra: DEU     (10) dels regidors del PSC  
                    Vots a favor   : VUIT     (  8) dels regidors de CiU i Altraveu     
                    Abstencions   : DUES    (  2) dels regidors d’ ERC  
 
 11.- SOBRE LA RECOLLIDA DE FIBROCIMENT 
 
La Organització  Mundial de la Salut alerta del perill que suposa per a la salut la manipulació del 
fibrociment, també anomenat uralita, doncs aquest producte pot causar greus malalties.  
Cerdanyola ha estat un clar exemple del perill que suposa, però recentment ha generat també 
problemes a la Unión Naval de València o a Girona.  
A la deixalleria de Castellar tan sols s’admet el fibrociment si va embolicat amb paper de film 
transparent.  
La deixalleria de Sabadell, no admet aquest producte de cap manera, et remet a un  telèfon 902 
per que pagant vinguin a recollir-lo.  
A la deixalleria de Cerdanyola, que té un recinte especial per guardar aquest producte, l’admeten 
només si el municipi d’on prové forma part de l’àrea metropolitana de Barcelona i si s’embolica 
fora de la deixalleria amb un plàstic especial de color negre que et faciliten ells mateixos.  
Bona part del fibrociment que trobem llençat pels entorns de Castellar podria ser abocat sense 
control per que no s’admet sense embolicar a la deixalleria i no es facilita material per fer-ho. A 
més la manca d’informació juga un paper important en l’abocament.  
A Cerdanyola, per tal d’evitar aquests abocaments descontrolats s’està fent una prova pilot de 
recollida de fibrociment a domicili. També han editat un catàleg de tots els elements que 
contenen amiant i com s’han de tractar.   



A proposta del grup municipal de L’Altraveu, a l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels 
següents: 
ACORDS: 
PRIMER.- Amb el termini màxim de 3 mesos, elaborar un pla sobre les mesures a seguir per 
desfer-se d’aquest producte a Castellar del Vallès 
SEGON.- Assegurar la difusió a tota la ciutadania de la problemàtica d’aquest producte.  
TERCER.- Habilitar la deixalleria per que disposi de tots els elements necessaris (màscares, 
guants, bosses de plàstic adequades per l'embalatge...) per a que la gent que porta productes 
que contenen amiant puguin embalar-ho amb seguretat. 
QUART.- Coordinar amb els pobles del nostre entorn la recollida i sensibilització.   
CINQUÈ.- Si s'escau que en el proper pressupost es reservi una partida per cobrir els costos que 
puguin suposar aquesta proposta.” 
Defensa la proposta el Sr. Xavi Arderius,  per l’Altraveu. 
En torn d’intervencions pel PSC el Sr. Aleix Canalis i diu que el vot del seu grup serà a favor,  
compartim la preocupació pels abocament de fribociment als voltants de Castellar  i ens 
comprometen a fer l’oportuna difusió, adjuntant un document sobre les gestiones que calen 
fer-se 
Per ERC el Sr. Oriol Papell intervé per felicitar per aquesta proposta i pel consens aconseguit, 
votaren a favor perquè compartim aquests neguit. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 

12.-  ASSUMPTES SOBREVINGUTS 
 
12.1.- Votada la urgència d’aquest primer tema, s’aprova per unanimitat i s’inclou en l’ordre 
del dia de la sessió. 
“ATESA la resolució EDU/2590, de 15 de setembre de 2009 del Departament d’Educació de la 
Generalitat de Catalunya, per la qual es dóna publicitat a les subvencions atorgades per la 
Resolució de 3 d’abril de 2009 on s’atorguen a les corporacions locals titulars de llars d’infants, 
per la curs 2008-2009. 
ATÈS que cal donar compliment a les condicions establertes en la referida resolució, entre les 
que hi ha l’acceptació de la subvenció atorgada. 
L’Ajuntament Ple  
ACORDA: 
Acceptar la subvenció atorgada pel Departament d’Educació de la Generalitat, d’import 
117.000,00 €, segons resolució EDU/2590, de 15 de setembre, a l’escola Bressol municipal el 
Coral.” 
Defensa la proposta la regidora d’Educació, Sra. Antònia Pérez.   
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 

13.- SUGGERIMENTS I PREGUNTES 
 
Per part del Grup de l’Altraveu es presenta una pregunta. La Sra. Elisenda Alamany en dona 
lectura: 
“El passat 28 d'octubre de 2008 el municipi de Castellar del Vallès es va adherir al pacte 
d’alcaldes. 
Fent una mica de memòria el pacte d’alcaldes és :  

• Una iniciativa de la U.E. que sorgeix el gener de 2008 en el marc de la Setmana 
Europea de l’Energia Sostenible.  

• Pretén ser una eina  per implicar als governs locals en el compliment dels objectius de 
lluita contra el canvi climàtic que han fixat els Caps d’Estats i de Govern de la UE:  

Té voluntat d’assolir la fita “20/20/20 el 2020: una reducció del 20% dels gasos d’efecte 
hivernacle (GEH),  incrementant en un 20 % l’eficiència energètica i assolir una contribució 
d’un 20 % de les energies renovables”.   
Per assolir aquesta fita, el municipi es compromet a l’hora a:  



• Elaborar en el termini d’un any, un Pla d’Acció per l’Energia Sostenible (PAES), que 
inclogui un inventari d’emissions de partida i el conjunt d’accions que durà a terme 
l’ajuntament per reduir-les de cara al 2020.   

• A presentar, cada dos anys, un informe de seguiment del PAES a la Direcció General de 
Transport i Energia de la Comissió (DGTREN).  

• A organitzar jornades dedicades a l’energia i al pacte d’alcaldes (dia de l’energia).  
En aquest sentit cal destacar que els costos associats a la elaboració del PAES són assumits 
per la diputació de Barcelona.  
El PAES consta de diferents documents que són. 
Així doncs des de l’Altraveu, i tenint en compte que estem propers a l’any des de que es va 
signar el conveni, voldríem conèixer en quin procés ens trobem, i com s’articula aquest treball 
amb la participació ciutadana. 
Contesta el Sr. Aleix Canalis, PSC, dient que aquest pla d’acció d’energia sostenible esta en 
la fase final de redacció i  ja s’ha fet públca la convocatòria pel proper forum ambiental i  
s’està acabant de definir quines seran les línies d’actuació. 
Intervé per CiU  la Sra. Gemma Perich,  per preguntar en referència a les tarifes d’aigua de 
Can Font i Ca n’Avellaneda, quines tarifes estan aplicant actualment, les de 2008 o la proposta 
del 2009 feta per Aigües de Matadepera. Sol·licitem un informe del Secretari sobre la situació 
jurídica motivada per retirar del ple l’acord per a l’aprovació de les tarifes d’aigua de Can Font 
i ca n’Avellaneda  sobre quina és la situació jurídica de les tarifes d’aigua de Can Font i de Ca 
n’Avellaneda i que a dia d’avui encara no s’ha aprovat. 
Li contesta el Sr. Oscar Lomas,  pel PSC dient que el Sr. Secretaria ha redactat un informe al 
respecte i en passa a donar lectura, per acabar dient que Aigües de Matadepera s’ha adreçat a 
la Comissió de Preus de Catalunya perquè n’aprovi les tarifes, a hores d’ara la Comissió de 
Preus encara no els ha aprovat i per tant de moment s’han d’aplicar les tarifes del 2008. 
 
Per CiU el Sr. Lluís López demana que es convoqui la taula de mobilitat ja que des del mes 
de setembre de l’any passat no s’ha tornat a reunir, tot i que el seu reglament estableix que el 
termini entre una sessió i la següent ha de ser de 4 mesos. Entenem que és un ens que pel 
seu sentit participatiu és convenient que es trobi regularment. 
Li contesta el Sr. Alcalde,  que la data prevista per la propera taula de mobilitat serà el 28 
d’octubre. 
 
Per l’Altraveu la Sra. Elisenda Alamany exposa que el carrer 14 d’Abril amb el carrer Molí és 
un exemple de mala execució de les obres derivades del FEIL, les voreres ha estat construïdes 
sense el rebaixament corresponent  per al pas de vianants i no és la primera vegada que algun 
castellarenc ja presenta queixes al respecte del desplegament derivades d’aquestes obres. A 
vegades aquest errors urbanístics comporten dificultat en l’accessibilitat i en altres casos es 
signe d’una altra actitud que precisament va a abocar-nos en la crisi, refer per que si, sense 
apreciar-ne el seu valor. Aquest també és el cas del carrer Hospital que ja ha passat per unes 
quantes remodelacions i que de cara al ciutadà denota poc planejament i previsió al carrer. Un 
altra exemple són alguns del vots a l’asfalt  dels nostres carrers que han canviat de posició 
només amb 10 metres de distància. Creiem que es poca la supervisió d’aquestes obres i per 
això suggerim que se’n faci un seguiment més de prop.  
El Sr. Alcalde,  li respon que els baixants del carrer Molí s’han refet de forma satisfactòria i 
sense augment de cost,  i sobre les obres al carrer Hospital  dir que s’hi han fet les voreres 
que no en tenia. 
 
També per l’Altraveu el Sr. Xavi Arderius intervé i diu: 
- aquest diumenge van cloure la setmana de la  mobilitat sostenible i segura amb una 
bicicletada popular. Són curiosos aquests actes populistes que vostès fan de tant en tant. Ens 
sap greu haver de qualificar-los així però és la realitat. L’any passat, just després de l’inici de 
les obres de Can Bages, el discurs del regidor de mobilitat i transport deia que l’ús de la 
bicicleta servia per disminuir les emissions de CO2, que és molt cert, però un polígon industrial 
incrementa de forma substancial les emissions de CO2. La confiança de les persones es 



guanya fent les coses bé, però no quan són d’aparador, i és aquesta la principal política que 
fan de cara a la mobilitat. No es poden fer coses d’aparador que queden justament en això. Ho 
diem per que si anessin més sovint pel municipi amb bicicleta s'adonarien que precisament la 
mobilitat amb bicicleta no és segura, i si no és segura no hi haurà mai prou gent que la faci 
servir. El mateix que passa a la carretera per agafar el transport públic i que tantes vegades 
hem recordat. Fa més d’un any que tenim aquests acords del ple aprovats per unanimitat: un 
pla director sobre mobilitat en bicicleta i un pas de vianants a la carretera. Fins ara, per tractar 
aquest tema no s’ha reunit la taula de mobilitat, no en sabem res. Podríem començar a 
guanyar-nos la confiança dels vilatans facilitant l'accés al transport públic i tirant endavant el 
pla director començant a construir carrils bici ara que l'ordenança ja permet sancionar els que 
no circulin per ells. De totes maneres ens sembla molt bé que vostès es passegin en bicicleta 
pel municipi, tot i que estaria bé que ho fessin més sovint i no només per sortir al diari o per 
reivindicar coses que de fet han de resoldre vostès mateixos.  
El Sr. Alcalde li diu que el pla de mobilitat ja està en marxa i que s’hi incorporaren à quines 
són les actuacions relatives a la millora de l’ús de la bicicleta en el nostre municipi, en tot cas 
aquestes afirmacions que diu el regidor no han estat contractades.     
Tampoc es de rebut qualificar la pedalada de populista quan aquesta, aquell dia s’ha fet a més 
de 60 municipis de Catalunya.  
Continua el Sr. Xavi Arderius dient que en el pla de sanejament, una de les mesures que es 
proposaven era la congelació de la Plantilla i també la reducció tirant endavant mesures com 
no contractar les baixes per jubilació, comissió de serveis, excedències, etc., la redistribució 
d'efectius), en definitiva, un ventall de mesures característiques dels temps d'austeritat, pels 
que haurà de discorre en els darrers anys l'activitat de l'Ajuntament de Castellar del Vallès en 
matèria de recursos humans i altres aspectes. 
Sabem que actualment hi ha vacants algunes places, com per exemple la del tècnic de 
participació. Creiem que cenyint-nos als propòsits del pla de sanejament hauríem de mirar si 
realment cal cobrir aquestes places amb nou personal. Si en algun cas es demostra aquesta 
necessitat, cal que la contractació es faci mitjançant concurs públic, i és que de vegades pot 
haver-hi temptacions per fer les coses de forma poc adequada, i creiem que cal evitar-les.  
No voldríem que a l’Ajuntament passessin coses semblants com la que s’ha donat recentment 
a la Llar d'infants el Coral, que el nou director que s'ha contractat resulta que és familiar d’un 
regidor. Ja sabem que l’empresa que ho gestiona és privada, però el servei que dóna és 
municipal i malgrat tot sigui legal, és lleig! 
Contesta el Sr. Alcalde que la contractació de l’empresa concessionària del servei s’ha fet a 
través d’un concurs públic i és aquesta la que decideix la contractació a partir de les 
avaluacions de les persones, hi haurà escollit aquella més ben avaluada i millor pel servei.  
 
Finalment el Sr. Xavi Ardeirus diu : No és la primera vegada que ens queixem que a les 
reunions informatives se’ns dona una informació parcial i incomplerta dels temes que es 
tractaran al ple. Aquesta no és sinó una anomalia greu en el funcionament democràtic. El fet 
que tinguin assegurada la majoria, avui no, no justifica que menystinguin a la resta de grups 
municipals. El mandat dels electors, és que els que governen però també la resta del consistori 
puguin treballar els temes a debatre amb temps, i vostès tenen la mala costum de no 
permetre que això sigui així. No donen tota la informació a les reunions informatives i un cop 
fetes aquestes afegeixen punts a l’ordre del dia sense una completa informació. Aquest 
funcionament porta un pendent perillós doncs no permet que la resta de grups puguin fer la 
tasca de control de forma adequada, que recordem-ho és el mandat que han rebut dels 
electors. Aquesta forma d’actuar, retallant la informació als vilatans i també a la resta de 
grups municipals, mal ens està dir-ho crèiem que era més típica d’algunes poblacions 
turístiques del llevant espanyol, on les decisions ja estaven preses abans d’anar al ple.  
Els encoratgem a modificar la seva actitud i que temes com la proposta d’ubicació del nou 
institut o la rectificació d'un cost en el projecte de la Plaça Major, es presentin de forma més 
seriosa, informant adequadament a les comissions informatives i aportant tota la 
documentació que permeti resoldre els dubtes que es generin. Tenim la rara sensació de que 
sense tenir la majoria pels vots però tenint-la de facto, intenten aplicar el rodet i no tenen la 



voluntat de jugar net i clar. Potser per això els fa tanta por obrir el consistori a una major 
participació i facilitar informació a la ciutadania de tots els acords que vostès van prenent. Els 
recordem que hi ha poblacions que retransmeten els plens en directe pel facebook, i no sols 
això, sinó que qualsevol veí pot preguntar al final del ple. Així aprofundim en la claredat i en la 
participació democràtica, cosa que no està renyida amb la presa de decisions. Aquest és el 
futur, si no aprofundim la democràcia senzillament anem fent passos en fals. Sr. Alcalde, 
siguin vostè i l’equip de govern que presideix lleials a la resta de grups. Ser lleial permetrà 
confiar en la informació que ens donen i entre tots prendre les decisions més adequades pel 
nostre municipi. No cal estar d'acord, i segur que discreparem en alguns temes, però el fil de 
la confiança no s’hauria d’haver trencat, la discrepància és també lleial, el que no ho és, és 
jugar amb informació privilegiada, informar incorrectament la resta de grups i evitar la 
claredat en totes les accions municipals. Jugar net és una necessitat i una obligació per tots, 
encara que finalment no votem el mateix.  
El Sr. Alcalde li diu que en cap moment l’equip de govern té la sensació de no haver jugat 
net, que sempre s’han donat les informacions pertinents i aquesta Alcaldia sempre ha estat 
oberta a qualsevol suggeriment o a donar aclariments quan han estat oportuns.   
 
Per ERC el Sr. Oriol Papell, es queixa que en el consell de cultura es va presentar un 
monument a la memòria història, trobem que hi ha mancat consens. En una comissió sobre la 
memòria  història on hi havia només la regidora de Cultura i l’arxivera municipal, es va decidir 
que es faria un monument en honor als dos bàndols de la guerra civil. Però creiem que al ser 
un monument important que afecta als dos bàndols hauria d’haver-se treballat millor, i també 
hagués estat correcta fer un concurs per triar l’artista, en lloc d’adjudicar-ho directament a la 
persona que ha pintat les boles de la plaça major. 
Intervé la Sra. Pepa Martínez, PSC, per dir que al Consell de Cultura és va aprovar la 
constitució de la Comissió d’Història Local, el seu grup va ser l’únic present que no va aprovar-
la i tampoc demanà participar-hi. Finalment de tots els participants a la Comissió, només es 
trobaven la Sílvia Saiz i la regidora. 
El Sr. Jordi Permanyer per ERC intervé dient que la comissió de la memòria històrica ja 
estava creada en l’anterior legislatura amb representants de cada grup, i val a dir que no hi ha 
hagut cap convocatòria. 
Torna a intervenir el Sr. Oriol Papell, per ERC, reclamant la reunió de la taula de mobilitat. 
Finalment el Sr. Jordi Permanyer per ERC demana: 
- sobre les obres de remodelació del carrer Sala Boadella i Montcada, te financiació pel FEIL 
però dir que sobre la marca s’improvisa, no hi ha un projecte urbanístic fet per tota aquesta 
zona comercial. 
- ja ha passat en 3 persones de l’equip de govern que se’ls hi ha incrementat la dedicació i el 
sou, i sempre ha estat per Decret. Entenem que no son maneres de fer les coses, caldria 
presentar-ho en un ple. I per això hi mostrem la nostra disconformitat donada la situació de 
crisis que patim i el pla de sanejament aprovat. 
    
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent les onze  de la nit, s’aixeca la sessió 
de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests acords el  Secretari, amb 
el vist-i-plau del  Sr. Alcalde. 
 
 
 


